
1 

 

  Zápis 

z 3. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Kvasice, 
konaného dne 26.ledna 2023 v 17.00 – 18.30 hod. 

v zasedací místnosti Obecního úřadu v Kvasicích 

 

1.Zahájení Starosta obce Ing. Dušan Odehnal zahájil a řídil celý průběh zasedání. Přivítal občany, členy zastupitelstva a konstatoval, že na jednání je přítomno 13 členů zastupitelstva.   
Omluven je Ing.Radek Smolinka a Ing.Petr Čabla.  Zápis z minulého jednání je přístupný k nahlédnutí v kanceláři starosty a byl podepsán ověřovateli.  Proti zápisu z minulého jednání podal námitku Aleš Judas. Uvedl, že na str. 2 zápisu je uvedeno, že Aleš Judas navrhl zařadit do programu bod, aby rada obce rozhodovala o rozpočtových opatřeních do 500.000,- Kč.  Uvedl, že to není správně napsané, jelikož uvedl, že navrhuje zařadit do programu bod omezení rozhodování rady obce do 500.000,- Kč.  
S přednesenou námitkou ostatní členové zastupitelstva souhlasili.  P. starosta přečetl návrh usnesení. Kdo je pro usnesení v tomto znění: 
39/ ZO Kvasice schvaluje přijetí námitky proti zápisu ZO konaného 7.12.2022, 
vznesenou Alešem Judasem.  Tj. oprava textu v zápisu str. 2, z původního: Aleš Judas 
navrhl zařadit do programu bod, aby rada obce rozhodovala o rozpočtových 
opatřeních do 500.000,- Kč. Na text: Aleš Judas navrhl zařadit do programu bod, 

omezení rozhodování rady obce do 500.000,- Kč. 
 Hlasování: PRO – 12, proti – 0, zdržel se – 1   Návrh usnesení byl přijat. Přijetím usnesení byla námitka vypořádána. 
 P. starosta přečetl návrh programu veřejného zasedání: 
Program: 

 

1. Zahájení 
2. Kontrola usnesení 
3. Zpráva o činnosti Rady obce Kvasice 

4. Rozpočtové opatření Obce Kvasice č.19/2022 

5. Smlouva o úhradě nákladů za zpracování změny č.2 územního plánu obce Kvasice zkráceným postupem 

6. Nařízení vlády č.415/2022 

7. Plán rozvoje sportu 

8. Diskuse 

9. Usnesení 
10. Závěr 
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P. starosta se zeptal, zda chce někdo doplnit bod do programu? 

 Do programu nebyl doplněn žádný bod, pouze p.Špíšek uvedl, že v diskusi přednese zprávu kontrolního výboru. 
 P. starosta přečetl návrh usnesení. Kdo je pro usnesení v tomto znění: 
 

40/ ZO Kvasice schvaluje program veřejného zasedání Zastupitelstva obce Kvasice, 
konaného dne 26.1.2023. 
 Hlasování: PRO – 13, proti – 0, zdržel se – 0   Návrh usnesení byl přijat. 
 

 P. starosta navrhl ověřovatele zápisu Aleše Judase a Janu Koželovou.  Hlasování: PRO – 13,  proti – 0,  zdržel se – 0 

 P. starosta navrhl návrhovou komisi ve složení: Ing.Pavel Ševčík, Radek Kahaja a Lubomír Musil.  Hlasování:  PRO – 13, proti – 0, zdržel se - 0 Návrhová komise mezi sebou určila předsedu Ing.Pavla Ševčíka. 

 

Ověřovatelé zápisu:    Aleš Judas, Jana Koželová 

Návrhová komise:        Ing.Pavel Ševčík, Radek Kahaja a Lubomír Musil 

Omluveni:                        Ing.Radek Smolinka, Ing.Petr Čabla 

                    Sepsáním zápisu byla pověřena Marie Horová. 
 

2.Kontrola usnesení Tomáš Kahaja provedl kontrolu usnesení z druhého veřejného zasedání, konaného dne 
7.12.2022. 

Dotazy:  Bc.Klement se zeptal, zda už se připravuje nové výběrové řízení na dodavatele projektové dokumentace na rekonstrukci  Sokolovny. P. starosta odpověděl, že výběrové řízení se připravuje, mělo by proběhnout na jaře.  Jako podklad se připravuje energetický štítek budovy,  jeho vypracování může mít vliv na možnost získat maximální dotaci na rekonstrukci budovy. 
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3.Zpráva o činnosti Rady obce Kvasice P. místostarosta přečetl Zprávu o činnosti rady obce. Zpráva zahrnuje informaci ze schůze rady dne 7.12.2022, 4.1.2023 a 12.1.2023. Zpráva z jednání rady dne 26.1.2023 bude podána na příštím veřejném zasedání. 
Dotazy: nebyly. Ing. Ševčík seznámil přítomné s rozpočtovým opatřením Obce Kvasice č.17/2022. 
Dotazy: nebyly. P. starosta přečetl usnesení. 
41/ ZO Kvasice bere na vědomí zprávu o činnosti Rady obce Kvasice. 
 

 

 

4.Rozpočtové opatření Obce Kvasice č.19/2022 

 P. starosta seznámil přítomné s rozpočtovým opatřením č.19/2022. Rozpočtové opatření upravuje zvýšení daňových příjmů v roce 2022.  Celkově se dle rozpočtového určení daní se zvedly příjmy o 5.719.000,- Kč.   Největším rozdílem byl příjem z DPH ve výši 3 mil. Kč, dále  1.762.000,- Kč z příjmů daní právnických osob,  508 .000,-  Kč  činí daň z nemovitosti, 

342.000,- Kč daň z příjmu fyzických osob, 75.000,-  Kč hazardní hry. 

Dotazy: nebyly. P. starosta přečetl návrh usnesení. Kdo je pro usnesení v tomto znění: 
42/ ZO Kvasice schvaluje rozpočtové opatření Obce Kvasice č.19/2022. 
 Hlasování: PRO – 13, proti – 0, zdržel se – 0                 Návrh usnesení byl přijat.
  

 

 

5.Smlouva o úhradě nákladů za zpracování změny č.2 územního plánu obce Kvasice 
zkráceným postupem P. starosta seznámil přítomné se smlouvou o úhradě nákladů za zpracování změny č.2 územního plánu obce Kvasice zkráceným postupem, která bude uzavřena s paní Boženou .  Paní Vyoralová nese kompletní náklady na změnu územního plánu č. 2 ve výši 145.200,-  Kč vč. DPH.   Částka bude uhrazena před veřejným projednáváním této změny. 
Dotazy: Aleš Judas uvedl, že při minulé změně územního plánu část platila Obec a zeptal se, proč tomu tak nyní není. P. starosta odpověděl, že Obec se zapojuje, pokud se jedná o veřejný zájem nebo pokud se změna územního plánu týká i obecních pozemků.  V tomto případě se změna týká výhradně podnikatelského záměru p. Vyoralové, proto celou změnu 
financuje sama.  
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P. starosta přečetl návrh usnesení. Kdo je pro usnesení v tomto znění: 
43/ ZO Kvasice schvaluje smlouvu mezi Obcí Kvasice a

  o úhradě nákladů za zpracování změny č.2 územního plánu obce Kvasice 
zkráceným postupem, v ceně  145.200,- Kč vč.DPH. Hlasování: PRO – 13, proti – 0, zdržel se – 0                                         Návrh usnesení byl přijat. 
 

 

 

6.Nařízení vlády č.415/2022 P. starosta seznámil přítomné s nařízením vlády č.415/2022, na základě kterého se navyšují odměny neuvolněným členům zastupitelstev.  Navrhl, aby se, stejně jako 

v minulých letech, odměny nenavyšovaly v maximální částce, ale pouze ve výši 75 %.  
V tom případě by se jednalo o tyto částky: 

 místostarosta 26 814,- Kč 

 člen rady 5 959,- Kč 

 předseda výboru nebo komise 2 979,- Kč 

 člen výboru nebo komise 2 484,- Kč 

 člen zastupitelstva bez dalších funkcí 1 490,- Kč 

 

 

Dotazy: 

P. Dušek se zeptal, kolik bere p.starosta.  P.starosta odpověděl, že teď bude mít asi  
66.000,- Kč hrubého.  
 Aleš Judas se zeptal, zda si někdo spočítal, jaké navýšení rozpočtu dělá toto navýšení odměn.  Sám si spočítal, že to  dělá asi 78.000,- Kč.  Jelikož všichni zastupitelé mají své zaměstnání, nemusí se na nařízení vlády reagovat a ušetřené finance se dají využít na jiné účely.  Proto za ANO navrhl odměny si nezvyšovat.  
 P. starosta dal hlasovat o návrhu usnesení p.Judase: 
44/ ZO Kvasice neschvaluje navýšení odměn dle nařízení vlády č.415/2022. Hlasování: PRO – 4, proti – 6, zdržel se – 3           Návrh usnesení nebyl přijat. 
 P.starosta doplnil, že navýšení v navrhované výši prakticky pokrývá současnou výši 
inflace.  Lubomír Musil upozornil, že jsou tady i členové komisí, kteří by si zasloužili navýšení odměn, např. členové kulturní komise.   Tento návrh nebyl akceptován.  P. starosta přečetl návrh usnesení. Kdo je pro usnesení v tomto znění: 
44/ ZO Kvasice schvaluje odměny za výkon jednotlivých funkcí neuvolněných členů 
zastupitelstva takto: 

-místostarosta 26 814,- Kč 

-člen rady 5 959,- Kč 

-předseda výboru nebo komise 2 979,- Kč 

-člen výboru nebo komise 2 484,- Kč 

-člen zastupitelstva bez dalších funkcí 1 490,- Kč 
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Odměna bude poskytována ode dne 1.2.2023.  V případě nástupu náhradníka na 
uprázdněný mandát člena zastupitelstva obce bude odměna poskytována ode dne 

složení slibu. V případě budoucích změn v obsazení jednotlivých funkcí bude 
odměna poskytována ode dne zvolení do příslušné funkce. 

V případě souběhu výkonu více funkcí neuvolněných členů zastupitelstva obce se 
stanovuje odměna jako souhrn odměn. Do souhrnné odměny jsou zahrnuty vždy 
maximálně 3 odměny za funkce s nejvyšší odměnou schválenou zastupitelstvem 
obce. Do souhrnu se zahrnují pouze odměny za výkon funkce člena rady obce, 
předsedy nebo člena výboru zastupitelstva obce a předsedy nebo člena komise 

rady obce.  Hlasování:      PRO – 9, proti – 4, zdržel se – 0                                Návrh usnesení byl přijat. 
 

7.Plán rozvoje sportu P. starosta uvedl, že přípravou plánu rozvoje sportu se zabýval p.místostarosta a do jeho sestavení  byli zapojeni všichni zastupitelé. Aktivně se zapojili např. Radek Smolinka, Aleš 
Judas nebo Jiří Machovský.  Jedná se o základní plánovací dokument rozvoje sportu v naší obci. Je to otevřený dokument, který se může měnit nebo doplňovat. Proto bude vytvořena 
skupina, která se bude rozvojem sportu v obci dále zabývat.  P.místostarosta doplnil, že do poslední verze byly zakomponovány připomínky p.Judase a proto před schválením bude vhodné si nejdůležitější připomínky a návrhy probrat. 
P.Judas doplnil, že plán rozvoje sportu po přepracování vypadá podstatně lépe, jeho připomínky jsou v podstatě detaily, jedná se o živý dokument, který se bude dále vyvíjet. 
 Připomínky: Bylo konstatováno, že hřiště za Sokolovnou v plánu není, jelikož ještě není dořešené, jak bude probíhat rekonstrukce areálu, včetně budovy. Pravobřežní cyklostezka v plánu zůstane, přestože s tím p.Judas nesouhlasí. To p.Judas akceptoval,  pouze doplnil, že při schvalování plánu rozvoje sportu se zdrží hlasování, protože se mu nelíbí způsob, jakým se zpracovával. 
S tím nesouhlasil p.starosta, naopak se mu líbí, že se do zpracování zapojily místní spolky. Podle první verze se jedná o daleko lepší variantu.  P.Judas doplnil, že doufá, že se zastupitelé poučili, jakým způsobem se má takový plán zpracovávat.  
 P. starosta přečetl návrh usnesení. Kdo je pro usnesení v tomto znění: 
45/ ZO Kvasice schvaluje Plán rozvoje sportu obce Kvasice na léta 2023 – 2027. Hlasování: PRO – 12, proti – 0, zdržel se – 1                                Návrh usnesení byl přijat. 
 

8.Diskuse P. Špíšek přečetl Zprávu kontrolního výboru.  Kontrola proběhla 18.1.2023 a bylo kontrolováno plnění usnesení zastupitelstva a rady obce od 20.10.2022 do 4.1.2023.  Kontrolní výbor konstatoval, že usnesení rady i zastupitelstva jsou průběžně plněna. 
Dotazy:  
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Bc.Klement se zeptal, zda byla zkontrolována všechna usnesení. P.Špíšek uvedl, že si prošli všechna usnesení, ale do zprávy vybrali pouze důležitá usnesení.  Bc.Klement uvedl, že 
podle jednacího řádu se musí kontrolovat všechna usnesení a informovat o tom na každém zasedání ZO. Bc.Klement přečetl Zprávu komise životního prostředí, která se sešla dne 12.1.2023. Komise se zabývala především vymezením oblastí, které bude projednávat a navrhovat, dále umístěním – vysázením stromečků, které byly zdobeny spolky Kvasic, dále dendrologickým průzkumem a dokumentem „Plavební komora Bělov, Rekreační přístav Kroměříž. Komise doporučuje vypracovat jednací řád komisí a také zakomponovat do 
dokumentu „Plavební komora Bělov“ zmínku o přístavišti, které je plánováno v Kvasicích a také aby bylo požadováno zprovoznění odlehčovací stoky, která ústí do Moravy pod Bělovským jezem.   K tomu p.starosta doplnil, že na zprovoznění odlehčovacího kanálu se 
upozornilo již při minulém projednávání dokumentu a také uvedl, že na příští veřejné zasedání přijdou zástupci Ředitelství vodních cest, kteří přístaviště představí. Závěrem členové komise životního prostředí uvedli, že se zapojí na jaře do akce „Ukliďme Česko“.  P.Judas uvedl, že na minulém zasedání bylo dohodnuto, že u všech kontaktů na zastupitele 
bude e-mail podatelna@kvasice.cz, místo nefunkční vizitky a zeptal se, proč tomu tak není.  P.starosta odpověděl, že v nejbližší době bude sjednána náprava a vizitky upraveny. 

P. Dušek upozornil na situaci, že p.Musil nemá kontaktní email.  P. Musil odpověděl, že si pro materiály, které jsou zastupitelům zasílány,  chodí osobně na obecní úřad.  
P.Judas se zeptal, zda budou zastupitelům zasílány výkazy plnění rozpočtu – tzv. finky. Bylo dohodnuto, že proběhne osobní jednání na obecním úřadě s ekonomkou Ing.Šebestíkovou, na které bude systém zasílání výkazů upřesněn. P.Judas uvedl, že v posledních Kvasických novinách byl uveřejněn formulář , který se týká povodňového plánu a zeptal se, zda se formulář dostal mezi občany i jiným způsobem? Navrhl, aby se formulář roznesen občanům do schránek.  Také by mohl být zveřejněn na webových stránkách obce.  P. starosta souhlasil, aby se formulář roznesl občanům, kteří žijí v oblastech, kterých se povodňový plán týká. Také bude zveřejněn na webových stránkách obce. 
P. Dušek se zeptal p.Koželové, jakým způsobem má kontaktovat členy kulturní komise. P.Koželová uvedl, že je uvidí na kulturních akcí.  P. Dušek uvedl, že je jich tam 16,  mají měsíční odměny 200,- Kč měsíčně a zeptal se,  zda zvukařem je p.Papež?  P.Koželová odpověděla, že technikem je Lukáš Hora, p.Papež je zástupem farnosti. A proč není 
v kulturní komisi p.Nelešovská, zeptal se p. Dušek, když p.Koželová rozhoduje, kdo bude 
v komisi.  P.Koželová odpověděla, že ona nic nerozhoduje, pouze navrhuje, rozhoduje rada 
obce.  Na to p. Dušek uvedl, že může klidně být v komisi o jednoho člověka víc, p.Nelešovská je kompetentní osoba do kulturní komise, píše mimo jiné Tlumačovské 
noviny. Dále p. Dušek uvedl, že zastupitelé řešili zvýšení odměn kvůli inflaci a zeptal se zastupitelů, zda mají pojem, co je inflace. Jelikož mu nebylo odpovězeno, uvedl pouze 
ostuda, ostuda, ostuda. 

Bc.Klement se zeptal na podané trestní oznámení, proč se neřeší na veřejném zasedání. P.starosta odpověděl, že bylo učiněno podání, na které bylo odpovězeno a byly zaslány 

mailto:podatelna@kvasice.cz
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potřebné dokumenty. Bc.Klement se zeptal, proč jim dosud nebylo oznámení zasláno, tak jak požadovali na poradě starosty, jelikož se to týká všech zastupitelů, ale zasláno to bylo pouze bývalým členům zastupitelstva. P.starosta odpověděl, že p. Horová omylem zaslala oznámení pouze bývalým zastupitelům, v nejbližší době bude oznámení zasláno všem současným členům zastupitelstva.  
P. Dušek se zeptal, proč to neví všichni občané Kvasic, že bylo podáno trestní oznámení. Podle jeho názoru by se o tom měli občané Kvasic dovědět, třeba i obecním rozhlasem.  P.Nelešovská se zeptala, kdo je správcem internetových stránek.  P. starosta odpověděl, že firma Galileo a na obecním úřadě má na starosti správu stránek p. Eva Tomaštíková. Radek Kahaja upozornil na špatné ohlasy občanů na volební místnosti v prvním patře obecního úřadu, pro starší občany je chůze do schodů náročná.  P. starosta odpověděl, že je dole cedule, pokud nemohou vyjít schody, tak s nimi dva členové komise sejdou dolů 
s přenosnou volební schránkou.  S tím p.Kahaja nesouhlasil, spousta občanů si o tuto možnost neřekne.  P.Koželová uvedla, že pro občana je lepší volit osobně přímo ve volební místnosti, je to pro ně důstojnější, než když k nim někdo sejde dolů s přenosnou urnou.  Když nejsou vhodné prostory v klubovně, je možnost umístit volební místnost dole na Sokolovně.  P.Kahaja upozornil na špatné přecházení v ulici Bělovská, není zde přechod, auta ve směru od Bělova jezdí příliš rychle, přecházení je nebezpečné.  P.Koželová doplnila, zda by zde nemohl být umístěn alespoň radar nebo měřič rychlosti.  P. starosta odpověděl, že se jedná o státní silnici, veškerá umístění na ní musí schvalovat Policie ČR.  P.Nelešovská doplnila, že radar by byl vhodný i ve směru od Nového Dvora, kde auta také jezdí velkou rychlostí.  Bylo dohodnuto, že rada prověří možnosti, jak zajistit zvýšení bezpečnosti při přecházení 
v těchto ulicích.   
 

9.Usnesení Ing.Pavel Ševčík přečetl přehled všech usnesení, přijatých na dnešním veřejném zasedání. 
 

10.Závěr P. starosta poděkoval za účast občanům i členům zastupitelstva a zasedání v 18.30 hodin ukončil. Zapsala: Marie Horová Zápis vyhotoven: 31.1.2023 

 

Starosta obce:      Ověřovatelé zápisu: Ing.Dušan Odehnal      Aleš Judas 

 

        Jana Koželová 


